
Sprawozdanie z działalności Rady Osiedla Skolwin  
w okresie 1 stycznia – 31 grudnia 2023 r. 

 

1. W okresie sprawozdawczym Rada Osiedla Skolwin działała w następującym składzie: 

Zarząd:  Bogusław Owsianowski  - Przewodniczący 

  Hubert Henszel   - Wiceprzewodniczący 

  Beata Araszkiewicz-Ochota - Skarbnik 

  Paweł Komar   - Sekretarz 

  Michał Gajgałowicz  - Członek Zarządu 

Członkowie: Jacek Glonek 

  Krzysztof Jardzewski 

  Paweł Kurek 

  Tomasz Obolewicz 

Urszula Nowosielska 

Renata Łażewska 

  Monika Niklas 

Ewa Adamczyk – do dnia 21 listopada 2023 

  Agnieszka Dukat – do dnia 18 grudnia 2023 

  Patrycja Dukat – do dnia 18 grudnia 2023 

2. Rada Osiedla Skolwin realizowała działania statutowe reprezentując mieszkańców osiedla 

Skolwin wobec organów miasta, jednostek administracyjnych, samorządowych i innych, 

których kompetencje wiązały się z poruszanymi problemami mieszkańców. 

3. W związku ze śmiercią jednej z radnych, rezygnacją z pełnienia funkcji radnego przez dwie 

kolejne osoby oraz odmową objęcia mandatu radnego przez kolejnych kandydatów  

w wyborach do Rad Osiedli w 2019 roku Rada Osiedla Skolwin od dnia 18 grudnia 2023 roku 

obraduje w 12 osobowym składzie przy kworum wynoszącym 8 osób. 

4. Działalność Rady Osiedla Skolwin. 

a) W okresie sprawozdawczym odbyło się 9 zebrań walnych, podjęto 36 uchwał w tym 

rozpatrzono: 

• 9 wniosków o dzierżawę gruntu, 

• 1 wniosek dotyczący sprzedaży w trybie bezprzetargowym części gruntów 

należących do Gminy Miasta Szczecin, 

• 3 wnioski o nadanie nazwy ulicy. 

b) Zebrania walne odbyły się w dniach: 8 lutego, 15 marca, 19 kwietnia, 10 maja,  

21 czerwca, 6 września, 4 października, 13 listopada i 20 grudnia. Wobec wymaganego 

kworum wszystkie w/w zebrania walne były prawomocne i mogły się odbyć bez 

przeszkód. 

c) W każdą środę w godzinach 18:00-19:00 pełnione były dyżury Radnych, w trakcie 

których mieszkańcy mieli możliwość uzyskania informacji, zgłoszenia problemów lub 

poparcia dla różnych inicjatyw. 

d) Zarząd Rady Osiedla w celu jak najlepszego kontaktu z mieszkańcami prowadził profil 

Rady Osiedla w medium społecznościowym Facebook, udostępniał informacje  

o działaniach Rady za pośrednictwem portalu internetowego Skolwin.info jak również 

umieszczał ogłoszenia Rady Osiedla i komunikaty Urzędu Miasta na stronie 

internetowej Rady oraz w gablocie informacyjnej zainstalowanej przy ul. Stołczyńskiej 

142. 



e) Zarząd Rady Osiedla w celu skutecznego zgłaszania spraw wymagających pilnej  

interwencji odpowiednich służb prowadził profil Rady Osiedla w aplikacji Alert 

Szczecin. 

f) Rada Osiedla współpracowała z placówkami oświatowymi oraz lokalnymi instytucjami 

i stowarzyszeniami funkcjonującymi na terenie osiedla, m.in.: 

• Szkołą Podstawową nr 44, 

• Młodzieżowym Ośrodkiem Wychowawczym, 

• Domem Kultury „Klub Skolwin”, 

• Klubem Seniora „Don Senior”, 

• Parafią pw. Chrystusa Króla, 

• Parafialnym Zespołem Caritas, 

• Klubem Honorowych Dawców Krwi, 

• Lokalną Organizacją Gospodarczą „Odroujście’, 

• Stowarzyszeniem „Skolwin i my”. 

g) 7 stycznia w siedzibie Rady Osiedla Międzyodrze Wyspa Pucka odbyło się spotkanie 

przedstawicieli szczecińskich rad osiedli, którego tematem były cięcia w budżetach rad 

osiedli. W spotkaniu tym wziął udział Przewodniczący Rady Osiedla. W związku z 

niewystarczającą pulą środków w budżecie naszej Rady Osiedla uniemożliwiającą 

prowadzenie działalności na rzecz mieszkańców członkowie zarządu (Przewodniczący, 

Skarbnik i Sekretarz) dotychczas pobierający diety jednogłośnie zrzekli się ich dalszego 

pobierania. 

h) W styczniu Gmina Police ogłosiła konsultacje społeczne dotyczące przebiegu 

planowanej obwodnicy Polic. W związku z potencjalnym oddziaływaniem przebiegu 

planowanej obwodnicy na ruch samochodowy na naszym osiedlu oraz przebiegiem 

jednego z wariantów przez teren naszego osiedla Rada Osiedla wystosowała w dniu 21 

stycznia pismo do WGK z prośbą o przekazanie ustaleń pomiędzy Gminą Police,  

a Gminą Miasto Szczecin w przedmiotowej sprawie. Z informacji zwrotnej wynikało, że 

Gmina Miasto Szczecin nie dokonała z Gminą Police żadnych uzgodnień przebiegu 

obwodnicy. Przewodniczący Rady Osiedla Pan Bogusław Owsianowski wziął udział  

w spotkaniu z władzami gminy Police, które odbyło się w sali gimnastycznej Szkoły 

Podstawowej nr 2 w Policach w dniu 15 kwietnia. Ostatecznie Gmina Police 

zrezygnowała z budowy łącznika pomiędzy ulicą Przęsocińską, a Nadbrzeżną. 

i) 25 marca Rada Osiedla była współorganizatorem „Wiosenno-świątecznych 

warsztatów plastycznych”, które odbyły się w siedzibie Młodzieżowego Ośrodka 

Wychowawczego przy ul. Kamiennej. Uczestnicy warsztatów wykonywali stroiki  

i ozdoby wielkanocne. 

j) W dniach 21-22 kwietnia Rada Osiedla była współorganizatorem corocznej akcji 

sprzątania Skolwina organizowanej przez Stowarzyszenie „Skolwin i My”. Do akcji 

zgłosiły się cztery zespoły mieszkańców dla których podstawiono we wskazanych przez 

nich miejscach pojemniki na odpady. Na zakończenie akcji, na terenie powstającej 

Stanicy Wodniackiej „Wodna” przygotowano ognisko dla „Czyścicieli Skolwina”. 

k) 7 maja Rada Osiedla włączyła się w organizację sprzątania Cieśnicy w Skolwinie pod 

hasłem „Wodna – ekoStanica” organizowanego w ramach ogólnopolskiej akcji Czysta 

Odra. Regionalnym koordynatorem akcji było Stowarzyszenie Wywrotka natomiast za 

jej realizację w Skolwinie odpowiadało Stowarzyszenie „Skolwin i My”. W ramach akcji 

posprzątano brzeg Cieśnicy i okolice ulicy Wodnej. 

l) W związku z koniecznością likwidacji placu zabaw przy ul. Stołczyńskiej (stadion 

„Świtu”) Rada Osiedla podjęła uchwałę nr 125/23 na mocy której wyposażenie 



wspomnianego placu zabaw zostało w całości przeniesione na teren polany 

rekreacyjno-biesiadnej przy ul. Orłowskiej. 

m) W związku z częstymi tzw. „niewyjazdami” pojazdów obsługujących linię autobusową 

numer 63 oraz licznymi uwagami mieszkańców dotyczącymi stanu technicznego  

i niewłaściwego oznakowania numeru linii w taborze jednego z przewoźników Rada 

Osiedla wystosowała w dniu 12 maja pismo do ZDiTM z prośbą o podjęcie działań 

służących poprawie sytuacji.  

n) W związku z przypadkami nieprawidłowego parkowania pojazdów oraz wjeżdżaniem 

na bieżnię polany przy ul. Orłowskiej Rada Osiedla wystąpiła w dniu 16 maja  

z wnioskiem do ZUK o wprowadzenie stosownej organizacji ruchu na parkingu i terenie 

polany. Zgodnie z zapewnieniem zarządcy oznakowanie zostało ustawione do dnia  

31 sierpnia. 

o) 29 maja Rada Osiedla była współorganizatorem Festynu z okazji Dnia Dziecka 

organizowanego przez Dom Kultury Klub Skolwin. Organizator przygotował dla dzieci 

liczne atrakcje, m.in. zjeżdżalnię, trampolinę, malowanie twarzy, animacje, gry, 

zabawy, konkursy, warsztaty artystyczne, popcorn i lody. 

p) 5 czerwca odbyło się spotkanie z przedstawicielami ZDiTM oraz sekcji ds. organizacji 

ruchu WGK w sprawie poprawy bezpieczeństwa na ul. Stołczyńskiej oraz Orłowsikej. 

W spotkaniu wzięli udział Przewodniczący oraz Sekretarz Rady Osiedla. W następstwie 

spotkania ustawione zostały dwa lustra, jedno ułatwiające wyjazd z parkingu Domu 

Kultury Klub Skolwin i drugie ułatwiające wyjazd z ulicy dochodzącej do ul Orłowskiej, 

ograniczono możliwość parkowania samochodów w otoczeniu przejścia dla pieszych 

przy ul. Stołczyńskiej (przy siedzibie Rady Osiedla) oraz wyznaczono miejsce pod nowe 

przejście dla pieszych pomiędzy przystankami „Wodna 41611” i „Wodna 41612”. 

q) 10 czerwca Rada Osiedla była współorganizatorem festynu pod nazwą „Wiosenne 

Przebudzenie Mocy” połączonego z zawodami sportowymi pod nazwą „Skolwińska 

Mila”. W wydarzeniu wzięło udział wielu zawodników oraz mieszkańców Szczecina  

i Polic. Z okazji niedawnego dnia dziecka przygotowano szereg atrakcji dla dzieci m.in. 

dmuchane zamki, malowanie twarzy, spotkanie z super-bohaterami oraz inne gry  

i zabawy. 

r) 24 czerwca Rada Osiedla była współorganizatorem Festynu Rodzinnego z okazji 65-

lecia Parafii pw. Chrystusa Króla. W programie wydarzenia znalazły się m.in. wspólne 

śpiewy i tańce, grill, kącik z napojami i słodkościami. Na najmłodszych czekały 

dmuchane zamki i różnego rodzaju gry i zabawy. W wydarzeniu wzięli udział strażacy 

z JRG4 oraz pojazdy wojskowe. Uczestnicy mieli możliwość skorzystania ze stoiska  

z kawą, rękodziełem cukierniczym, a także punktu informacyjnego Rady Osiedla. 

s) W lipcu Miasto Szczecin rozpoczęło prace nad Gminnym Programem Rewitalizacji 

Gminy Miasta Szczecin do 2034 r. Na mocy uchwały Rady Miasta Szczecin podjętej  

w 2022 roku osiedle Skolwin zostało włączone w obszar rewitalizacji. Opracowanie 

Gminnego Programu Rewitalizacji powierzono konsorcjum firm: Instytut Badawczy IPC 

Sp. z o.o. oraz Lider Projekt Sp. z o.o., które zorganizowały w dniu 23 sierpnia spotkanie 

zdalne. W spotkaniu tym wzięli udział członkowie Zarządu Rady Osiedla  

w osobach Przewodniczącego, Skarbnika oraz Sekretarza. Spotkanie miało charakter 

wywiadu pogłębionego dotyczącego sytuacji: społecznej, gospodarczej i przestrzennej 

naszego osiedla. 

t) W sezonie letnim Rada Osiedla wielokrotnie zabiegała o należyte utrzymanie  

i pielęgnację terenów zielonych na terenie osiedla. W następstwie zgłoszeń 

telefonicznych oraz dokonywanych za pośrednictwem aplikacji Alert Szczecin służby 

miejskie w miarę dostępnych sił i środków dbały o teren polany rekreacyjnej przy ul. 



Orłowskiej oraz skwer przy Szczecińskim Żurawiu. ZDiTM przeprowadził także 

coroczną akcję oczyszczania pasa drogowego i chodników na terenie Osiedla, a ZUK 

wykonał pielęgnację zieleni na terenie placu zabaw przy ul. Pancernej. 

u) 16 grudnia na skwerze przy ul. Stołczyńskiej Rada Osiedla zorganizowała wspólne 

ubieranie choinki bożonarodzeniowej dla mieszkańców osiedla. Wydarzeniu 

towarzyszył gorący poczęstunek. 

5. Na tym sprawozdanie zakończono. 

 
Sprawozdanie sporządził: 

Paweł Komar 
Sekretarz Rady Osiedla 


